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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare 
måndagen den 27 mars 2023
Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 

ersättare
1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 36-51
2 Simon Johansson M JA §§ 36-51
3 Irma Görtz S JA §§ 36-51
4

Annette Sjöö S
NEJ Maj Kalwa (S) 

§§ 36-51
5 Magnus Cato S JA §§ 36-51
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 36-51
7 Olle Vikmång S JA §§ 36-51
8 Sara Perlman V JA §§ 36-51
9 Elin Melander V JA §§ 36-51
10 Marine Brunius V JA §§ 36-51
11 Nicklas Lundström V JA §§ 36-51
12 Niclas Clarén KD JA §§ 36-51
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 36-51
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 36-51
15

Eva-Britt Sjöberg KD

JA §§ 36-47 Jonathan 
Stillman (KD) 
del av § 47-51

16 Sophia Jarl M JA §§ 36-51
17 Ingrid Cassel M JA §§ 36-51
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 36-51
19 Said Nison M JA §§ 36-51
20 Inger Petersson S JA §§ 36-51
21 Claes Nöid S JA §§ 36-51
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 36-51
23 Andreas Bohlin S JA §§ 36-51
24 Marcus Posada V JA §§ 36-51
25 Marie Matsson V JA §§ 36-51
26 Annika Kaiser V JA §§ 36-51
27

Tobias Holmberg V

JA §§ 36-42 Heléne Alpfjord 
Wylde (V) del av 
§ 42-51

28 Simone Öhrn KD JA §§ 36-51
29

Juno Blom L

JA §§ 36-38 Alexander 
Nejdemo (L) §§ 
39-51
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

30 Monica Holtstad L JA §§ 36-51
31 Reidar Svedahl L JA §§ 36-51
32 Patrik Palm M JA §§ 36-51
33 Olle Connman Ek M JA §§ 36-51
34

Joanna Sjölander M

NEJ Kerstin 
Nordenberg (M) 
§§ 36-51

35 Christer Frey M JA §§ 36-51
36 Senad Mutic S JA §§ 36-51
37

Kikki Liljeblad S
JA §§ 36-47 Jörgen Drott (S) 

§§ 48-51
38 Henrik Pryssgård S JA §§ 36-51
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 36-51
40 Per Ziljat S JA §§ 36-51
41 Christian Widlund C JA §§ 36-51
42

Alexandra Asp C
NEJ Anna Edebo (C) 

§§ 36-51
43 Kay Andersson C JA §§ 36-51

44 Markus Åkerman C

NEJ Lina Cederlöf 
Lundgren (C) §§ 
36-51

45 Fredrik Bergqvist L JA §§ 36-51
46 Annelie Johansson SD JA §§ 36-51
47 Clara Aranda SD JA §§ 36-51
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 36-51
49 Lena Hernqvist M JA §§ 36-51
50 Päivi Johansson M JA §§ 36-51
51

Per Helgesson M
JA §§ 36-51 Juris Irschs (M) 

§§ del av 36
52 Charlize Ertaz M JA §§ 36-51
53 Göran Färm S JA §§ 36-51
54

Willy Flores S
JA §§ 36-47 Sara Stolt (S) §§ 

del av 47-51
55 Louise Malmström S JA §§ 36-51
56 Alexander Winge S JA §§ 36-51
57 Jessica Svensson S JA §§ 36-51
58 Robert Nordman MP JA §§ 36-51
59 Ingemar Hillerström MP JA §§ 36-51
60

Hedda Ottesen MP
NEJ Jan Thilander 

(MP) §§ 36-51
61 Linda Nilsson SD JA §§ 36-51
62 Zack Jacobsson SD JA §§ 36-51
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

63 Stefan Bergström SD JA §§ 36-51
64 Benny Sellborn SD JA §§ 36-51
65 Florian Aranda SD JA §§ 36-51
66 Filip Morell M JA §§ 36-51
67 Conny Passmark M JA §§ 36-51
68 Carina Melefors M JA §§ 36-51
69 Anders Magnusson M JA §§ 36-51
70

Ingela Ekberg S
NEJ Lena Lundman 

(S) §§ 36-51
71 Joel Brånäs S JA §§ 36-51
72 Lena Wass S JA §§ 36-51
73 Mats Nilsson S JA §§ 36-51
74 Håkan Pettersson S JA §§ 36-51
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 36-51
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 36-51
77 Thomas Svensson SD JA §§ 36-51
78 Erik Johansson SD JA §§ 36-51
79

Linus Gistedt SD
NEJ Peter Pöllä (SD) 

§§ 36-51
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 36-51
81 Jonny Modigh SD JA §§ 36-51
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 36-51
83 Ned Wallin M JA §§ 36-51
84

Åke Bjerselius M
NEJ Criss Hagfeldt 

(M) §§ 36-51
85 Anders Boqvist M JA §§ 36-51

Närvarande ersättare ej tjänstgörande

Ersättare Parti
Jeanette Södervall Thorn M
Marcus Fägerstrand M
Christina Blomqvist M
Evelina Nejdemo Glad L
LM Cederblad KD
Ulla Lundström KD
Tobias Sved S
Pernilla Axell S
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Patrick Lindahl S
Paola Valdes Sala S
Anna-Lena Pettersson S
Lars Ellmark S
Seydi Barkarmo S
Marianne Visti SD
Susanna Lindvall SD
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§ 36 Information på kommunfullmäktiges sammanträde 
2023-03-27

Beslut
       Informationen noteras till dagens protokoll.

Beskrivning av ärendet
Återrapportering av kommunfullmäktiges övergripande mål ges av 
kvalitétscontroller Elvira Ekström.

___________________________________
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§ 37 Information från kommunrevisionen 2023-03-27
KS 2023/0027

Beslut
Kommunfullmäktige noterar informationen.

Beskrivning av ärendet
Urban Pehrsson, lekmannarevisor, föredrar ärendet för kommunfullmäktige. 

Följande handling har inkommit till dagens sammanträde:

Granskning av samverkan kring utskrivningsklara patienter från 
slutenvården – samverkansgranskning.

___________________________________
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§ 38 Avskaffande av medborgarförslag och införande 
av e-förslag 
KS 2022/1115

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar följande:

1. E-förslag som form för allmänheten att lämna förslag till Norrköpings 
kommun införs senast den 1 augusti 2023.

2. Medborgarförslag avskaffas i och med införandet av e-förslag.

3. I kommunfullmäktiges arbetsordning utgår § 23 Medborgarförslag.

4. Kommunfullmäktige fastställer Riktlinje för e-förslag i Norrköpings 
kommun, med ändringen att på sidan fyra i riktlinjen stryka skrivningen 
”Kommunalråd har möjlighet att föra förslag som fått färre än 200 röster 
vidare i den kommunala processen”.

5. Kommunstyrelsen får den övergripande uppgiften att hantera kommunens 
arbete med e-förslag samt får i uppdrag att införa ett digitalt verktyg för e-
förslag.

6. Kommunstyrelsen ska en gång per år upprätta en sammanställning över 
inkomna och beslutade e-förslag och rapportera denna till 
kommunfullmäktige.
7. Riktlinje för e-förslag justeras på sidan 2 genom att stycke 2 kompletteras 
med: 

Det ska i alla kontakter med kommunen framgå tydligt både för den som vill 
lämna in ett e-förslag och för den som vill rösta att 
Dataskyddsförordningen, GDPR, följs i hanteringen av personuppgifter.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen har lämnat uppdrag till kommundirektören att ta fram 
beslutsunderlag inför beslut om att medborgarförslag ska tas bort och 
ersättas med e-förslag senast från och med den 1 augusti 2023. 
Kommunstyrelsens kontor har nu förberett för ett införande av e-förslag och 
presenterar förslag till kriterier, med mera. 
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E-förslag kallas den funktion där allmänheten kan lämna förslag över något 
som kan utvecklas, förbättras eller införas i en kommuns verksamhet och 
ansvarsområde. Förslaget lämnas via kommunens webbsida och efter 
granskning publiceras förslaget på webbsidan där det sedan under ett 
bestämt antal dagar kan stödjas av andra personer. Ett e-förslag som når ett 
visst antal röster lämnas sedan vidare för beslut hos politisk instans.

Med e-förslag används digitaliseringens möjligheter för delaktighet i den 
lokala demokratin på ett enkelt och transparent sätt samtidigt som e-
förslagens röstningsprocedur innebär att endast förslag med ett visst stöd av 
andra behandlas vidare i den kommunala organisationen. Detta till skillnad 
mot medborgarförslag, där samtliga förslag bereds och beslutas i politisk 
församling. De publicerade e-förslagen blir lättillgängliga och överskådliga 
samtidigt som röstningsförfarandet kan bidra till ökat intresse och 
engagemang hos allmänheten. Att etablera nya lösningar för att ta emot 
allmänhetens förslag och idéer kan ses som en del i arbetet med Norrköpings 
kommuns allmänna utveckling.

Kommunen har möjlighet att på egen hand bestämma vilka kriterier och 
villkor som ska gälla för lokala e-förslag. De kriterier som föreslås för 
Norrköping är sammanfattningsvis:

 Alla som är folkbokförda i Norrköpings kommun får lämna eller rösta 
på ett e-förslag. Även barn, ungdomar och personer som inte har 
kommunal rösträtt får lämna eller rösta på ett e-förslag. 

 För att lämna eller rösta på ett e-förslag krävs e-legitimation. Om 
kommuninvånaren saknar e-legitimation eller har förhinder att på egen 
hand lämna ett e-förslag ska kommunen erbjuda hjälp.

 Ett e-förslag publiceras på kommunens webbplats i 60 dagar. Om 
förslaget under denna tid nått 200 röster eller fler överlämnas det till 
ansvarig kommunal nämnd eller kommunstyrelsen för handläggning 
och beslut. 

 Juridiska personer så som företag, ideella organisationer och 
föreningar kan inte lämna e-förslag.

 Förslag som berör myndighetsutövning mot enskild person kan inte 
godkännas som e-förslag. Ej heller förslag som direkt berör enskild 
personal i Norrköpings kommun.

Samtidigt som e-förslag införs upphör allmänhetens möjlighet att lämna 
medborgarförslag till Norrköpings kommun. Till skillnad mot e-förslag 
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behandlas alla inkomna medborgarförslag av politisk instans. 
Medborgarförslag infördes i kommunen år 2005 och fram till december 
2022 omkring 1 300 enskilda medborgarförslag lämnats till kommunen. 
Flest antal förslag har behandlats av tekniska nämnden, kommunstyrelsen 
och kultur- och fritidsnämnden. En sammanräkning av antal beslutade 
medborgarförslag under perioden 2014 till och med halvårsskiftet 2022 visar 
att 7,6 procent av dem bifallits, att 70 procent avslagits och att 19 procent 
bedömts vara tillgodosedda.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen lämnade den 14 november 2022 uppdrag till 
kommundirektören att ta fram ärende och beslutsunderlag inför beslut om att 
medborgarförslag ska tas bort och ersättas med e-förslag senast från och med 
den 1 augusti 2023. Kommunstyrelsens kontor har handlagt ärendet och 
förberett för ett införande av e-förslag senast den 1 augusti 2023.  

Införande av e-förslag i Norrköpings kommun
E-förslag kallas den funktion där kommuninvånare kan lämna ett skriftligt 
förslag över något som kan utvecklas, förbättras eller införas i en kommuns 
verksamhet eller ansvarsområde. Förslaget lämnas via kommunens webbsida 
och efter granskning av kommunens personal publiceras förslaget på 
webbsidan där det sedan under ett bestämt antal dagar kan stödjas av andra 
personer. Ett e-förslag som når ett visst antal röster lämnas sedan vidare för 
beslut hos förtroendevald instans. 

Med e-förslag används digitaliseringens möjligheter för delaktighet i den 
lokala demokratin på ett enkelt och transparent sätt. De på webben 
publicerade förslagen blir lättillgängliga och överskådliga och möjligheten 
till röstning har potential till att bidra till ökat intresse och engagemang hos 
allmänheten i frågor som rör kommunens ansvarsområde och verksamhet. 
En annan aspekt handlar om att e-förslagens röstningsprocedur innebär att 
endast förslag med ett visst mått av stöd av andra bereds vidare i den 
kommunala organisationen. Detta till skillnad mot medborgarförslag där 
samtliga förslag bereds av förvaltning och beslutas i politisk församling. E-
förslag kan på så vis föra med sig en mer effektiv användning av 
kommunens resurser.

I ett nationellt sammanhang är e-förslag hos kommuner relativt vanligt. 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) har under de senaste tio åren stöttat 
utvecklingen, bland annat med ett kunskapsunderlag 2014. 

Det finns inga förbestämda regler kring hur en modell för e-förslag ska 
utformas eller vilka kriterier eller principer som ska gälla. Således finns 
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också olika varianter hos kommuner med e-förslag. En omvärldsanalys hos 
30 kommuner visar att antalet röster som krävs för att ett förslag ska 
kvalificera sig för vidare hantering i kommunen varierar mellan 24 och 200. 
Även antalet dagar som förslagen är publicerade varierar bland 
kommunerna, från 30 till 90 dagar. Vidare finns olika varianter för vem som 
har möjlighet att lämna respektive stödja ett förslag. Flera kommuner kräver 
att både förslagsställare och stödjare ska vara folkbokförda i kommunen. 
Andra att endast förslagsställare ska vara folkbokförd, andra ställer inte 
några krav alls på folkbokföring, vare sig för förslagsställare eller stödjare.

I takt med digitaliseringens utveckling har nya sätt för allmänhet och 
brukare att kommunicera med myndigheter etablerats. Till exempel ställs 
frågor till kommunen på kommunens Facebook-sida, där också svaren 
publiceras. Ett annat exempel är e-tjänster som ”Mina sidor” på kommunens 
webbplats där kommuninvånare kan felanmäla, ansöka om bygglov, 
ekonomiskt bistånd och färdtjänst samt hantera skolärenden, med mera. 
Även möjligheten att lämna medborgarförslag har under åren förändrats, 
från traditionell blankett till formulär på e-tjänst.

Att inrätta nya lösningar för att ta tillvara på norrköpingsbornas förslag och 
idéer kan också ses som en del i kommunens allmänna utveckling av service 
och arenor för dialog och delaktighet. Det kan vidare antas att 
norrköpingsborna önskar och förväntar sig en snabb och effektiv hantering 
av förslag till kommunen. 

Förslag till kriterier för e-förslag i Norrköpings kommun
Här sammanfattas de kriterier som föreslås gälla för e-förslag i Norrköpings 
kommun. Kriterierna ingår i riktlinjen för e-förslag som kommunfullmäktige 
i beslutspunkt föreslås fastställa. 

Förslag till kriterier för e-förslag i Norrköpings kommun:

 För att ett förslag ska kunna bli ett e-förslag och ta emot röster måste 
förslaget omfatta någon del i kommunens verksamhet eller något som 
kommunen ansvarar för. Varje förslag får bara behandla en fråga. 

 Ett e-förslag ska beröra ett ämne eller specifik fråga som inte redan berörs 
av ett annat publicerat förslag. Detta gäller till och med ett (1) år efter att 
förslag avslutats.

 Alla som är folkbokförda i Norrköpings kommun får lämna eller rösta på 
ett e-förslag. Även barn, ungdomar och personer som inte har kommunal 
rösträtt får lämna eller rösta på ett e-förslag. Personer under 16 år behöver 
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vårdnadshavares underskrift. Juridiska personer så som företag, ideella 
organisationer och föreningar kan inte lämna eller rösta på ett e-förslag.

 Den som vill lämna eller rösta på ett e-förslag behöver ha e-legitimation. Om 
personen saknar e-legitimation eller har förhinder att på egen hand lämna 
eller rösta på ett e-förslag ska kommunen erbjuda hjälp, exempelvis via 
kommunens kontaktcenter. 

 Den som röstar på ett förslag kan endast rösta en gång på ett och samma 
förslag.

 Ett e-förslag publiceras på kommunens webbplats i 60 dagar. Om förslaget 
under denna tid nått 200 röster eller fler överlämnas det till ansvarig 
kommunal nämnd eller kommunstyrelsen för handläggning och beslut. 
Förslag som fått färre än 200 röster lämnas som huvudregel utan åtgärd. 

 Kommunalråd har möjlighet att föra förslag som fått färre än 200 röster 
vidare i den kommunala processen.

Förslag som rör frågor och ansvarsområden som hanteras av annan aktör 
än Norrköpings kommun, till exempel riksdagen, regeringen, statlig 
myndighet eller region, kan inte godkännas som e-förslag. 

 Förslag som berör myndighetsutövning mot enskild person kan inte 
godkännas som e-förslag. Ej heller förslag som direkt berör enskild personal 
i Norrköpings kommun.

 Förslag som till övervägande del innehåller fråga eller synpunkt kan inte 
godkännas som e-förslag. Förslagsställaren ska då informeras om hur frågor 
och synpunkter kan lämnas till kommunen.

 Om förslaget bedöms vara kränkande, stötande eller ej seriöst menat kan det 
inte godkännas som ett e-förslag. Ej heller kan förslag som bedöms bryta 
mot lag, vara diskriminerande eller på annat sätt olämpligt godkännas som e-
förslag.

 Innan publicering ska kommunens personal granska förslaget utifrån 
ovanstående kriterier och aspekter. När ett förslag inte godkänns som e-
förslag ska förslagsställaren informeras om detta. 

 Alla inkomna förslag är allmänna handlingar oavsett om de godkänns som e-
förslag eller inte.
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Beslutsprocessen samt nämndernas roll och hantering
Om ett e-förslag som varit publicerat i 60 dagar uppnått 200 röster eller fler 
ska det lämnas vidare för ställningstagande hos berörd nämnd eller 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens kontor har uppgiften att bevaka 
publicerade e-förslag och ska i organisationen skicka vidare förslag som 
uppnått 200 röster. 

Berört kontor tar fram ett beslutsunderlag inför beslutsorganets 
ställningstagande. Vid behov kan andra kontor ges möjlighet att yttra sig 
över förslaget eller inkomma med sakuppgifter. Beslutsunderlaget bör vara 
beslutande organ tillhanda inom tre månader. 

Det beslut som nämnden eller kommunstyrelsen lämnar bör vara av 
karaktären bifall, avslag eller tillgodosett. 

Ett e-förslag som bifalles bör verkställas snarast möjligt, om inte särskilda 
omständigheter föreligger. Den instans som bifallit e-förslaget är i första 
hand ansvarig för genomförandet av det. 

Uppföljning
Kommunstyrelsens kontor ska en gång per år upprätta en sammanställning 
över inkomna och beslutade e-förslag samt rapportera denna till 
kommunfullmäktige. I arbetet med sammanställningen bör en analys av e-
förslagsfunktionen som sådan göras. Analysen kan följa upp aspekter som 
villkor, antal inkomna förslag, IT-verktygets funktionalitet, 
förbättringsåtgärder, med mera. 

Åtgärder inför start av e-förslag
Ett införande av e-förslag i Norrköpings kommun innebär ett antal processer 
och moment, så som etablering av tekniskt verktyg, information på webb 
och till allmänhet, implementering av riktlinje och interna rutiner, samt 
intern information till kontor och nämnder. Alla dessa delar hanteras enligt 
detta förslag av kommunstyrelsens kontor.

Vad gäller tekniskt verktyg för att hantera e-förslag finns redan idag en 
funktionalitet i kommunens system som efter viss utveckling möjliggör e-
förslag. Vid en modell där endast folkbokförda i Norrköping har möjlighet 
att lämna och stödja förslag kommer bank-id krävas för att logga in på Mina 
sidor på norrkoping.se. Utveckling och införande av tekniskt verktyg svarar 
kommunens digitaliseringsavdelning för. 

Vid ett avvecklande av medborgarförslag och införande av e-förslag är det 
lämpligt att kommunen informerar allmänheten om detta. Detta är något som 
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kommunens kommunikationsavdelning bör utföra. 
Kommunikationsavdelningen svarar även för utformning och innehåll på e-
förslagens webbplats.

Implementering av rutiner, riktlinje och intern information till kontor och 
nämnder bör kommunstyrelsens kansli svara för i samarbete med 
kommunikationsavdelningen.

Upphörande av medborgarförslag i Norrköpings kommun
Enligt förslaget upphör medborgarförslag i samband med att e-förslag införs. 
E-förslag är inte detsamma som digitala medborgarförslag. För 
medborgarförslag finns bestämmelser i kommunallagen men inte för e-
förslag. Till exempel måste alla medborgarförslag beslutas av en politisk 
instans oavsett om förslaget fått några stödröster från andra medborgare eller 
inte. Kommunfullmäktiges arbetsordning reglerar hur medborgarförslag ska 
handläggas i kommunen.

Vid medborgarförslag har alla förslag samma grundläggande möjlighet att 
prövas av politiskt beslutande instans oavsett hur opinionen bakom förslagen 
ser ut. Varje medborgarförslag som behandlas av beslutande instans har 
beretts av förvaltningen. Hanteringen av medborgarförslag kan därmed bli 
resurskrävande, i synnerhet då många förslag under kort tid delegeras till en 
och samma nämnd. Samtidigt har allmänhetens möjlighet att lämna 
medborgarförslag inneburit ett konkret och praktiskt verktyg för att föra 
fram förslag och idéer till kommunen och dessutom få förslagen behandlade 
i politisk församling. 

Medborgarförslag stryks i kommunfullmäktiges arbetsordning
I kommunfullmäktiges arbetsordning § 23 anges villkor för 
medborgarförslag och hur de ska hanteras i kommunen. Som konsekvens av 
att medborgarförslag avskaffas föreslås att arbetsordningens skrivningar om 
medborgarförslag också utgår.

Norrköping införde medborgarförslag år 2005
Norrköpings kommun införde medborgarförslag år 2005 under en 
försöksperiod på två år. Det första året skulle resultera i 64 inkomna förslag. 
Efter utvärdering av försöksperioden beslutade kommunfullmäktige 2007 att 
fortsätta med medborgarförslagen. I samband med beslutet förändrades 
också kommunens hantering av medborgarförslagen på så vis att fullmäktige 
efter förändrad lagstiftning nu kunde överlåta till berörd nämnd att besluta i 
medborgarförslagen. Tidigare hade alla förslag beslutats av 
kommunfullmäktige. 
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Under de första åren lämnade förslagsställaren in en fysisk blankett till 
kommunen. Sedan ett antal år tillbaka finns medborgarförslagen som e-tjänst 
på kommunens webbsida.

Antal medborgarförslag under åren 2005-2022 och fördelning per 
nämnd
Sedan medborgarförslagen infördes år 2005 har till och med december 2022 
omkring 1 300 enskilda förslag lämnats in. Flest antal förslag har behandlats 
av tekniska nämnden, kommunstyrelsen och kultur- och fritidsnämnden. Se 
tabell nedan.

Tabell över antal och andel behandlade medborgarförslag per nämnd:

Nämnd Antal Andel 

Tekniska nämnden 473 37,1%

Kommunstyrelsen 439 34,4%

Kultur- och fritidsnämnden 154 12,1%

Stadsplaneringsnämnden/samhällsplaneringsnämnden 67 5,3%

Utbildningsnämnden 29 2,3%

Vård- och omsorgsnämnden 29 2,3%

Kollektivtrafiknämnden 25 2,0%

Barn- och ungdomsnämnden 17 1,3%

Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden 16 1,3%

Socialnämnden 13 1,0%

Byggnads- och miljöskyddsnämnden 8 0,6%

Övriga (valnämnden, RTÖG) 5 0,4%

Summa 1275 100 %

Beslut i medborgarförslag perioden 2014-2022
En sammanräkning av antal beslutade medborgarförslag i kommunen under 
perioden 1 januari 2014 till och med 30 juni 2022 visar att 516 förslag har 
beslutats i nämnd. Av dessa har nästan 70 procent avslagits, 19 procent har 
ansetts vara tillgodosedda och 7,6 procent har bifallits. Sammanräkningen är 
gjord över samtliga nämnder.

Tabell över beslutade medborgarförslag perioden 1 januari 2014-30 juni 
2022
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Beslut Antal Andel

Avslag 359 69,6 %

Tillgodosett 98 19,0 %

Bifall 38 7,6 %

Utan åtgärd 15 2,9 %

Besvarat 5 1,0 %

Summa 516 100 %

Ekonomiska konsekvenser

Ett införande av e-förslag bedöms inte föra med sig kostnader som kräver 
extra budgetmedel.

Omfattningen av de resurser som behövs för att hantera och bereda e-
förslag står i relation till antalet inlämnade förslag. Även bifallna förslag 
som ska verkställas innebär att resurser behöver tas i anspråk.
Att avskaffa medborgarförslag och införa e-förslag kan på en 
kommunövergripande nivå frigöra resurser som tidigare lagts på utredande 
och beredande arbete samt politisk behandling av medborgarförslag.

Yrkanden
Nicklas Lundström (V) yrkar på ett tillägg enligt nedan:

Förslag till justering i riktlinje på s. 2 ”Alla som är folkbokförda…” stycke 2 
kompletteras sist med: 

Det ska i alla kontakter med kommunen framgå tydligt både för den som vill 
lämna in ett e-förslag och för den som vill rösta att 
Dataskyddsförordningen, GDPR, följs i hanteringen av personuppgifter.

Sophia Jarl (M) yrkar, med instämmande av Eva-Britt Sjöberg (KD), Robert 
Nordman (MP) och Christopher Jarnvall (SD) bifall till liggande förslag 
samt bifall till Nicklas Lundströms (V) yrkande om tillägg.

Reidar Svedahl (L) yttrar sig under ärendets behandling.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordförande att det endast 
föreligger ett förslag till beslut samt ett tilläggsyrkande från Nicklas 
Lundström (V). Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar i 
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enlighet med liggande förslag och ställer sedan proposition på Nicklas 
Lundströms (V) tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 
bifaller tilläggsyrkandet.

___________________________________
Sänt till:
Samtliga nämnder och kontor
Digitaliseringsavdelningen
Kommunikationsavdelningen
Kommunstyrelsens kansli
Kommunstyrelsens kontor (J. Jonsson, J. Zetterstrand, M. Norman)
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§ 39 Inrättande av förvaltarenhet
KS 2021/0346

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Budgeten för förvaltarenhet flyttas från överförmyndarnämnden till 
kommunstyrelsen. 

2. I kommunstyrelsens reglemente läggs följande punkt till som nummer 
22 under punkt 2.5: ”att ansvara för kommunens förvaltarverksamhet.”

3. Kommundirektören får i uppdrag att organisera förvaltarverksamheten 
på ett sätt som säkerställer kostnadseffektivitet och redundans.

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för Olle Vikmångs (S) förslag reserverar sig 
samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.

Mot beslutet och till förmån för Christian Widlunds (C) förslag reserverar 
sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för 
Centerpartiet.

Beskrivning av ärendet
På kommunstyrelsens sammanträde 2023-03-06 lades beslutspunkt 3 till i 
förslag till beslut med följande lydelse efter yrkande av Eva-Britt Sjöberg 
(KD):

3. Kommundirektören får i uppdrag att organisera förvaltarverksamheten 
på ett sätt som säkerställer kostnadseffektivitet och redundans.

Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträdet även att ändra beslutspunkt 2 
till följande lydelse, i enlighet med Eva-Britt Sjöbergs (KD) yrkande: 

2. I kommunstyrelsens reglemente läggs följande punkt till som nummer 
22 under punkt 2.5: ”att ansvara för kommunens förvaltarverksamhet”. 

Kommunfullmäktige beslutade i budget för 2021 att avsätta en miljon 
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kronor för en förvaltarenhet i Norrköpings kommun. Beslutet ska nu 
verkställas. 

Beslutet föregicks av en utredning som genomförts på 
överförmyndarnämndens initiativ. Utredningen listade ett antal frågor som 
behövde ytterligare utredning om ett beslut om förvaltarenhet togs. En av 
dessa frågor var vilken nämnd som skulle få ansvar för en sådan verksamhet 
och i vilken del av förvaltningen som enheten skulle placeras. 

Bakgrund - behovet av en förvaltarenhet
Norrköpings kommun har liksom många andra kommuner fått allt svårare att 
rekrytera ideellt arbetande gode män och förvaltare (ställföreträdare) till 
personer med komplexa behov av stöd. Detta var bakgrunden till 
kommunfullmäktiges beslut att inrätta en förvaltarenhet, där professionella 
ställföreträdare ska åta sig de svåraste ärendena. Ett 20-tal andra svenska 
kommuner har inrättat sådana enheter.

Bland de personer som behöver en ställföreträdare, huvudmännen, är det en 
mindre grupp som har en problematik som är krävande att hantera. Dessa 
personer har rätt att få hjälp att bevaka sin rätt, sörja för sin person och 
förvalta sin egendom, men kan ibland få vänta länge på den hjälpen. 
Väntetiden kan förvärra deras situation. Det finns också en risk för att de får 
hjälp som är av lägre kvalitet. Överförmyndarenheten har svårt att rekrytera 
ställföreträdare till dessa huvudmän och det kan också vara olämpligt att 
utse ideellt arbetande ställföreträdare för huvudmän som är hotfulla eller 
våldsamma. En lösning på detta problem är att inrätta en förvaltarenhet.

Rättsläget är oklart vad gäller kommunala förvaltarenheter. Det finns bland 
annat anställnings- och arbetsrättsliga problem med att ha personligt 
förordnade ställföreträdare som samtidigt är kommunanställda. Både 
Justitieombudsmannen (JO) och Riksrevisionen är dock positiva till 
kommunala förvaltarenheter och regeringen en statlig utredning har sett över 
reglerna för professionella ställföreträdare. Utredningen har dock inte 
utmynnat i någon proposition ännu.

Inrättandet av en förvaltarenhet i Norrköpings kommun kommer förbättra 
situationen för de huvudmän som har de svåraste situationerna. Det 
underlättar också överförmyndarenhetens rekrytering av ställföreträdare i 
andra, enklare ärenden. Samtidigt skulle de etiska svårigheterna med att utse 
lekmän som ställföreträdare åt personer som är hotfulla eller våldsamma, 
minska.

Ansvar och organisatorisk placering av förvaltarenhet
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Den vidare utredningen har identifierat vilka delar av organisationen som är 
olämpliga att placera verksamheten i och vilka som är möjliga. 
Överförmyndarnämnden har uppgiften att utöva tillsyn över ställföreträdarna 
vilket omöjliggör en placering inom överförmyndarverksamheten. 
Socialnämnden, vård- och omsorgsnämnden samt 
kompetensförsörjningsnämnden med kontor är också olämpliga att placera 
en förvaltarenhet i då risken för intressekonflikter och jäv är hög. De 
anställda ställföreträdarna ska företräda huvudmannen i de ärenden som 
dessa nämnder hanterar. 

De kontor som är möjliga för placering är samhällsbyggnadskontoret, kultur- 
och fritidskontoret samt kommunstyrelsens kontor. 

Kultur- och fritidskontoret och samhällsbyggnadskontorets verksamheter har 
lite likheter med en förvaltarenhets varför det är mindre lämpligt med en 
placering där. Kvarstår gör kommunstyrelsens kontor och lämplig avdelning 
är kommunikationsavdelningen. Det är inte lämpligt att placera 
förvaltarenheten inom kommunstyrelsens kansli eftersom 
överförmyndarenheten finns inom denna avdelning. Överförmyndaren 
utövar tillsyn över ställföreträdarna så jävssituationer skulle uppkomma 
genom en sådan placering. 

I kommundirektörens instruktion anges att kommundirektören beslutar om 
organisationer inom kontor i samråd med kontorschefen. Så beslut om 
placering inom kontorsorganisationen avgörs av kommundirektören. 
Kommundirektören har förordat en placering av förvaltarenheten inom 
kommunikationsavdelningen. 

Kommunfullmäktige ska även peka ut ansvarig nämnd för att uppgiften att 
driva en förvaltarenhet och förslaget blir då att kommunstyrelsen tilldelas 
det politiska ansvaret. 

Förslaget har samverkats med de fackliga parterna. 

Ekonomiska konsekvenser
Kommunfullmäktige har tidigare placerat anslaget för en förvaltarenhet (en 
miljon koronor) i överförmyndarnämndens budget. I och med att 
kommunstyrelsen tilldelas ansvaret att driva förvaltarenheten måste 
budgetmedlen flyttas till kommunstyrelsen. 

Som framgår av bilagd utredning så kommer verksamheten finansieras dels 
av anslag och dels av de arvoden som utgår från överförmyndarnämnden för 
ett ställföreträdarskap. Anslaget beräknas tillsammans med arvodena räcka 
till 2-3 anställda ställföreträdare.
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Att bedriva verksamhet med professionella ställföreträdare är ny i 
Norrköpings kommun så det finns en osäkerhet om anslaget är tillräckligt. 
Verksamheten kommer att utvärdera det ekonomiska utfallet och 
kommunstyrelsen får vid behov återkomma till kommunfullmäktige om 
anslaget inte är tillräckligt.

Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar bifall till liggande förslag från kommunstyrelsen och 
avslag till alla andra förslag.

Christian Widlund (C) yrkar avslag till liggande förslag till förmån för eget 
förslag enligt nedan:

Avslag på KS förslag i sin helhet. Istället ska överförmyndarenheten ges 
möjlighet att anlita privat aktör för uppdrag som god man och förvaltare i 
de fall då ideell god man eller förvaltare inte är möjlig eller lämplig att 
anlita.

Olle Vikmång (S) yrkar, med instämmande av Nicklas Lundström (V) och 
Andreas Bohlin (S),  bifall till beslutspunkt 1 och avslag till beslutspunkt 2 
och 3. Beslutspunkt 2 ska ha lydelse enligt nedan: 

2. I kommunstyrelsens reglemente läggs följande punkt till som nummer 22 
under punkt 2.5: ”att ansvara för kommunens förvaltarverksamhet med 
anställda gode män och förvaltare.”

Robert Nordman (MP) yrkar bifall till liggande förslag.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger tre förslag till beslut och att beslut ska fattas beslutspunkt för 
beslutspunkt.

Ordföranden ställer först proposition på beslutspunkt 1 genom att ställa 
bifallsyrkanden till liggande förslag till beslut från Sophia Jarl (M), Robert 
Nordman (MP), Olle Vikmång (S) och Nicklas Lundström (V) mot 
avslagsyrkande från Christian Widlund (C). Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag.

Ordföranden ställer sedan proposition på beslutspunkt 2 genom att ställa 
liggande förslag till beslut mot avslagsyrkande yrkat av Christian Widlund 
(C) och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande 
förslag. Ordföranden ställer sedan Olle Vikmångs (S) ändringsyrkande med 
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instämmande av Nicklas Lundström (V) mot liggande förslag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag.  

Ordföranden ställer till sist proposition på beslutspunkt 3 genom att ställa 
bifall till liggande förslag yrkat av Sophia Jarl (M) med instämmande av 
Robert Nordman (MP) mot avslag till liggande förslag yrkat av Olle 
Vikmång (S) med instämmande av Nicklas Lundström (V) och Christian 
Widlund (C) och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
liggande förslag till beslut.

___________________________________
Sänt till:
Överförmyndarnämnden
Kommunstyrelsens kontor (P. Höglund)
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§ 40 Uppdatering av riktlinjer och instruktion inom 
finansområdet 
KS 2023/0135

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Riktlinje för kommunkoncernens 
finansverksamhet och Riktlinje för kapitalförvaltning. 

Beskrivning av ärendet
Internbanken ska i enlighet med gällande riktlinjer och instruktion årligen gå 
igenom befintliga riktlinjer och instruktioner inom finansområdet avseende 
skuldförvaltning och kapitalförvaltning för att pröva om behov av revidering 
finns.

Grundläggande fakta om finansverksamheten
Internbanken är en del av Finans- och bolagsenheten som i sin tur är en del 
av Ekonomi- och styrningsavdelningen inom kommunstyrelsens kontor.

Internbanken ansvarar för kommunens samordning av den totala finansiella 
strategin, kapitalanskaffning på kort och lång sikt, placering av kort- och 
långsiktig överskottslikviditet, finansiell riskhantering, cash management, 
bankrelationer, likviditetshantering och valutahantering.

Skulder och tillgångar
Per 31 december 2022 uppgår kommunkoncernens bruttolåneskuld till 15,5 
miljarder kronor. Av dessa avser 15,0 mdkr externa lån inklusive utnyttjade 
checkkrediter och resterande del avser inlåning från kommunala bolag.

Värdet i kapitalförvaltningen uppgår per 31 december 2022 till totalt 3,4 
mdkr fördelat på långsiktig medelsförvaltning med 1,1 mdkr, 
investeringsfonden med 0,7 mdkr och likvidportföljen med 1,6 mdkr.

Kommunkoncernens nettoskuld (efter avdrag av tillgångar i likvidportföljen 
och investeringsfonden) uppgår till 12,3 mdkr. Bolagskoncernen svarar för 
8,2 mdkr där Hyresbostäder är störst med 5,3 mdkr följt av Nodra på 2,1 
mdkr. Kommunens nettoskuld uppgår till 4,1 mdkr.
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Riktlinje för kommunkoncernens finansverksamhet
Riktlinjen (enligt bilaga 1) är ett övergripande ramverk som reglerar de 
finansiella risker som uppkommer i den löpande verksamheten inom 
kommunkoncernen. Med kommunkoncernen avses i denna riktlinje 
Norrköpings kommun och Norrköpings Rådhus AB och dess 
dotterbolag/dotterbolagskoncern.

Syftet med dessa Riktlinjer är att   

• ange hur ansvaret för finansverksamheten är fördelat
• definiera ramar och mandat för finansverksamheten inom 

kommunkoncernen 
• ange vilka finansiella risker kommunkoncernen är utsatt för samt hur dessa 

ska begränsas
• fastställa finansiell rapportering och kontroll

Vid genomgången av riktlinjen konstateras att inga sakliga förändringar 
bedöms nödvändiga. Det som däremot genomgående justerats är ett 
förtydligande att det är Internbanken inom Finans- och bolagsenheten som 
hanterar finansverksamheten. Texten har därmed uppdaterats från 
”Finans- och bolag” till Internbanken.

Instruktion för kommunkoncernens finansverksamhet
Instruktion för kommunkoncernens finansverksamhet (enligt bilaga 2a) 
fungerar som ett komplement till ovan riktlinje.

Syftet med instruktionen är att mer i detalj beskriva hur ansvaret för 
finansverksamheten är fördelat mellan Internbanken, kommunens kontor och 
de majoritetsägda bolagen avseende:

• finansiering och leasing
• placeringar av överskottslikviditet 
• valutariskhantering och rapportering av valutaflöden 
• bankrelationer och banktjänster 
• bankkonto i koncernkontosystemet 
• redovisning av finansiella poster 
• intern avstämning och rapportering

I denna uppdatering har inga stora ändringar av strategisk vikt gjorts i 
instruktionen. Några av de förändringar som gjorts är (se bilaga 2b där 
ändringar syns):
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- Namnbyte på instruktionen från ”Finansinstruktion” till ”Instruktion för 
kommunkoncernens finansverksamhet”.

- genomgående ett förtydligande att det är Internbanken inom Finans- och 
bolagsenheten som hanterar finansverksamheten. Texten har därmed 
uppdaterats från ”Finans- och bolag” till Internbanken.

- En del språkliga justeringar samt förtydliganden utan ändring av texten i sak.
- Tillåtna intervall för genomsnittlig återstående lånelöptid har justerats från 3-

6 år till 2-6 år (avsnitt 3.5).
- Gränsen för när valutasäkring av utländska flöden ska göras har höjts från 

motvärde på 200 tkr till 500 tkr (avsnitt 5.1).

Riktlinje för kommunkoncernens kapitalförvaltning
Denna placeringsriktlinje (enliga bilaga 3a) utgör ett regelverk för 
kapitalförvaltningen i Norrköpings kommun.

Syftet med riktlinjen är att   

• ange hur ansvaret för kapitalförvaltningen är fördelat
• definiera ramar och mandat för kapitalförvaltningen inom 

kommunkoncernen 
• ange vilka finansiella risker kommunkoncernen får ta samt hur dessa ska 

begränsas
• fastställa finansiell rapportering och kontroll
• fastställa vilka medel som ska förvaltas 
• fastställa när, och vilka belopp, som kan disponeras från kapitalförvaltningen

Följande förändringar är genomförda i riktlinjen gentemot nu gällande 
instruktioner (se bilaga 3b där ändringar syns):

- genomgående ett förtydligande att det är Internbanken inom Finans- och 
bolagsenheten som hanterar finansverksamheten. Texten har därmed 
uppdaterats från ”Finans- och bolag” till Internbanken.

- En del språkliga justeringar samt förtydliganden utan ändring av texten i sak.
- Justering av tillåtna tillgångsslag i portföljerna. Istället för att särskilja 

globala aktier och tillväxtmarknadsaktier i separata tillgångsslag slås de ihop 
till ett tillgångsslag kallat utländska aktier. Bakgrunden till det är att i 
indexet för tillväxtmarknader dominerar Kina, vilket innebär att 
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fondförvaltningen måste ha en stor del aktier placerat i Kina. Att ha ett 
bredare tillgångsslag gör att Kina kan undvikas om så önskas.

- Som en konsekvens av ändringen i tillgångsslag justeras viktningen av aktier 
i normalportföljen till 30 / 30 i svenska respektive utländska aktier i den 
långsiktiga medelsförvaltningen och till 10 / 10 i svenska respektive 
utländska aktier i investeringsfonden.

Kommunstyrelsen fastställde den 6 mars 2023 Instruktion för 
kommunkoncernens finansverksamhet, i enlighet med det ursprungliga 
förslaget från förvaltningen (se tjänsteskrivelse KS 2023/0135 003). 

Ekonomiska konsekvenser
Justeringen av riktlinjerna och instruktionen har ingen direkt påverkan på 
kommunkoncernens kostnader eller ekonomi.

Yrkanden
Stefan Bergström (SD) yrkar bifall till liggande förslag. 

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det endast 
föreligger ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med detta.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (H. Sörfeldt)
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§ 41 Förfrågan om komplettering gällande ansökan om 
miljöfarlig verksamhet enligt miljöbalken - 
Klintaberget 
KS 2022/0317

Beslut
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med följande motivering:

Ärendet återremitteras för att slutsatser och förslag i den statliga 
utredningen ”Stärkta incitament för utbyggd vindkraft” ska kunna 
analyseras och beaktas inför beslut. Detta då bland annat 
kommunstyrelsens ordförande uttryckt att ersättningen till närboende och 
påverkade företag varit helt avgörande för kommunledningens 
ställningstagande i ärendet.

Beskrivning av ärendet
Holmen Energi AB har 22 oktober 2021 inkommit med en ansökan till 
Miljöprövningsdelegationen hos Länsstyrelsen Östergötland, om att få 
uppföra maximalt 12 vindkraftverk vid Klintaberget i Norrköpings kommun.

Kommunfullmäktige beslutade 28 november 2022 (KS 2022/1024) att 
Norrköpings kommun har för avsikt att använda det kommunala vetot vid en 
eventuell ansökan om etablering av vindkraftspark vid Klintaberget. 
Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen Östergötland begärde
2023-01-23 ett förtydligande av kommunens ställningstagande till Holmen 
Energi AB:s tillståndsansökan. 

Beslutet om kommunal tillstyrkan fattas i enlighet med 16 kap. 4 § 
miljöbalken. Ett beslut om tillstyrkan grundar sig på om områdets 
markanvändning är lämplig för uppförande av vindkraft eller ej. Tillstånd till 
en anläggning för vindkraft får endast ges om den kommun där anläggningen 
avses att uppföras har tillstyrkt detta.

Tematiskt tillägg för vindkraft
Norrköpings kommun antog 2013-09-30 ett tematiskt tillägg till 
översiktsplanen rörande vindkraft. Det tematiska tillägget för vindkraft 
redovisar ett översiktligt ställningstagande av lämpligheten för 
vindkraftsetablering. Detta har gjorts i en tregradig skala, prioriterade 
områden, utredningsområden samt olämpliga områden. Indelningen i dessa 
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kategorier har gjorts utifrån en bredd av intressen där en avvägning gjorts för 
hur en etablering kan påverka dessa.

Den 31 mars 2021 beslutade kommunstyrelsen att ge enheten för 
översiktsplanering inom samhällsbyggnadskontoret i uppdrag att ta fram en 
aktualitetsförklaring av översiktsplanen samt fördjupade översiktsplaner och 
tematiska tillägg. 

Kommunfullmäktige antog den 29 november 2021 aktualitetsförklaringen. 
Det tematiska tillägget till översiktsplanen för vindkraft bedömdes i 
huvudsak vara aktuellt, men det ska revideras. I samband med revideringen 
ska det förtydligas vad som krävs av den sökande gällande 
miljöbedömningen. Förutsättningarna för prioriterade områden, 
utredningsområden och olämpliga områden i kartan ska preciseras. 
Förutsättningarna från den nya vindkarteringen ska arbetas in.  

Sedan det tematiska tillägget för vindkraft antogs har det skett en stor teknisk 
utvecklingen kring vindkraft, bland annat vad det gäller höjd på verken. Det 
tematiska tillägget för vindkraft har inte beaktat så pass stora verk som upp 
till 290 meter vilket Holmen Energi AB ansöker för. 

Den planerade vindkraftsanläggningen ligger enligt ansökan till största del 
inom ett prioriterat område för vindkraft enligt det tematiska tillägget för 
vindkraft. Viss del av vindkraftsanläggningen ligger inom ett så kallat 
utredningsområde.

I och med att det tematiska tillägget för vindkraft har bedömts vara i behov 
av översyn samt att det inte har beaktat konsekvenserna av så pass höga 
vindkraftverk som nu planeras bedöms etableringen inte utgöra lämplig 
markanvändning.

Ekonomiska konsekvenser
Beslutet bedöms inte medföra några ekonomiska konsekvenser för 
Norrköpings kommun.

Yrkanden
Olle Vikmång (S) yrkar, med instämmande av Göran Färm (S), Tobias 
Holmberg (V), Maria Sayeler Behnam (S), Jessica Svensson (S), Joel Brånäs 
(S), Alexander Winge (S), Robert Nordman (MP) och Christian Widlund (C) 
att ärendet i första hand ska återremitteras och om återremissen faller att 
liggande förslag till beslut avslås till förmån för eget yrkande enligt nedan:
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Ärendet återremitteras för att slutsatser och förslag i den statliga 
utredningen ”Stärkta incitament för utbyggd vindkraft” ska kunna 
analyseras och beaktas inför beslut. Detta då bland annat kommunstyrelsens 
ordförande uttryckt att ersättningen till närboende och påverkade företag 
varit helt avgörande för kommunledningens ställningstagande i ärendet.

Om återremissen faller: avslag med motivering att kommunfullmäktige 
tillstyrker Holmens ansökan.

Reidar Svedahl (L) yrkar, med instämmande av Sophia Jarl (M), Olle 
Connman Ek (M), Christopher Jarnvall (SD) och Florian Aranda (SD) bifall 
till liggande förslag. Sophia Jarl (M) yrkar även avslag till alla andra förslag.

Andreas Bohlin (S) och Monica Holtstad (L) yttrar sig under ärendets 
behandling.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordförande att det föreligger 
två förslag till beslut, liggande förslag till beslut och Olle Vikmångs (S) 
yrkande om i första hand återremiss av ärendet och i andra hand avslag till 
liggande förslag.

Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska återremitteras eller 
om ärendet ska avgöras idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Votering begärs.

Ordföranden meddelar att ledamöter som röstar om att ärendet ska avgöras 
idag trycker på grön knapp (JA). Ledamöter som röstar om att ärendet ska 
återremitteras trycker på röd knapp (NEJ). Ledamöter som avstår från att 
rösta trycker på gul knapp (AVSTÅR). Omröstningen utfaller med 45 röster 
om att ärendet ska avgöras idag (JA, grön knapp) och 40 röster för att 
återremittera ärendet (NEJ, röd knapp). Ingen ledamot avstod från att rösta. 
Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga 41a.

Ordföranden finner att ärendet återremitteras i enlighet med 5 kap. 50 § 
första stycket kommunallagen. 
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Voteringsbilaga 41a

Förfrågan om komplettering gällande ansökan om miljöfarlig 
verksamhet enligt miljöbalken – Klintaberget

JA 45
NEJ 40 
AVSTÅR 0 
TOTALT 85

Följande personer har röstat: Ja

Peter Pöllä (SD), Alexander Nejdemo (L), Patrik Palm (M), Conny 
Passmark (M), Kerstin Nordenberg (M), Criss Hagfeldt (M), Niclas Clarén 
(KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt Sjöberg 
(KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel (M), Roger Eklund-Åkesson (M), Anna 
Sotkasiira Wik (M), Simone Öhrn (KD), Monica Holtstad (L), Reidar 
Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Said Nison (M), Christer Frey (M), 
Fredrik Bergqvist (L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher 
Jarnvall (SD), Lena Hernqvist (M), Päivi Johansson (M), Per Helgesson 
(M), Charlize Ertas (M), Zack Jacobsson (SD), Stefan Bergström (SD), 
Annelie Johansson (SD), Florian Aranda (SD), Filip Morell (M), Carina 
Melefors (M), Anders Magnusson (M) , Linda Nilsson (SD), Daniella 
Mårtensson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik Johansson (SD), Gunilla 
Hellberg (SD), Jonny Modigh (SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), 
Anders Boqvist (M) och Simon Johansson (M).  

Följande personer har röstat: Nej

Anna Edebo (C), Maj Kalwa (S), Inger Petersson (S), Lina Cederlöf 
Lundgren (C), Jan Thilander (MP), Lena Lundman (S), Andreas Bohlin (S), 
Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), Ann-
Christine Nordqvist (S), Sara Perlman (V), Nicklas Lundström (V), Irma 
Görtz (S), Claes Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Magnus Cato (S), 
Marcus Posada (V), Marie Matsson (V), Annika Kaiser (V), Tobias 
Holmberg (V), Senad Mutic (S), Kikki Liljeblad (S), Göran Färm (S), Åsa 
Sköldestig (S), Per Ziljat (S), Ingemar Hillerström (MP), Marine Brunius 
(V), Elin Melander (V), Henrik Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise 
Malmström (S), Alexander Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert 
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Nordman (MP), Kay Andersson (C), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S), Mats 
Nilsson (S) och Christian Widlund (C).

___________________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (E. Helander)
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§ 42 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
2023-03-27
KS 2023/0025

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas och anses vara besvarad.

Beskrivning av ärendet
Följande frågor har kommit in till sammanträdet:

Fråga från Maria Sayeler Behnam (S) med anledning av uttalandet om att 
det kommer att läggas ner skolor i Norrköpings kommun.

Maria Sayeler Behnam (S) och Sophia Jarl (M) yttrar sig under ärendets 
behandling. 

Sophia Jarl (M) besvarar frågan muntligt. 

___________________________________
Sänt till:
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§ 43 Interpellation från Christian Widlund (C) om 
parkeringsplatser i Vilbergen
KS 2023/0408

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Christian Widlund (C) lämnade den 10 mars interpellation om 
parkeringsplatser i Vilbergen, bilaga § 43a. Reidar Svedahl (L), 
ordförande i samhällsplaneringsnämnden, besvarar interpellationen, bilaga 
§ 43b.

Christian Widlund (C), Reidar Svedahl (L) och Florian Aranda (SD) yttrar 
sig under ärendets behandling. 

___________________________________
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Bilaga § 43a

Interpellation gällande parkeringsplatser i Vilbergen
Just nu pågår en nybyggnation av hyresrätter i kvarteret Topasen i 
Vilbergen. Det är företaget Rikshem som bygger 141 nya lägenheter i 
storlekarna 1-4 rum och kök. 

Den yta som bebyggs med de nya husen är förlagd på mark som tidigare 
fungerade som parkeringsplatser för boende på Urbergsgatan. 

Detaljplanen för kvarteret Topasen som antogs av kommunfullmäktige 
20190930 gäller även för kvarteren Smaragden och Safiren i området 
Vilbergen. Planen medger att totalt 700 nya bostäder ska kunna tillskapas 
inom planområdet under en tidsperiod om 10 år. Kommunen har i 
detaljplanen åtaganden om att iordningställa allmän platsmark. Ett arbete 
som sedan en tid tillbaka är genomförd, vilket bland annat resulterat i den 
attraktiva Vilbergsparken. 

En stor del av de planerade nybyggnationerna i området kommer ta mark 
som idag används som parkeringsplatser i anspråk, vilket alltså är fallet i 
Topasen där Riskhem nu bygger. Enligt detaljplanen ska parkeringsplatser 
ordnas inom kvartersmark inom den egna fastigheten eller i 
överenskommelse med andra fastighetsägare. Ingen kantstensparkering 
kommer att tillåtas på kommunal gata. Parkering kommer att ordnas i form 
av en blandning av garage under mark, mindre markparkeringsytor i 
anslutning till kvartersgatorna samt att befintliga parkeringshus byggs om 
till större. Detaljplanen föreslår att befintliga parkeringshus byggs ut och 
byggs på för att möjliggöra flera parkeringsplatser. 

Vid en kontakt med Rikshem fick jag beskedet att Rikshem inte kommer 
bygga några nya parkeringsplatser till de nya lägenheterna och vad de kände 
till kommer inte heller kommunen bygga några nya parkeringsplatser. 

Det innebär alltså att 141 nya lägenheter tillförs och byggs på mark som 
tidigare varit parkeringsplatser till befintliga bostäder men inga nya 
parkeringsplatser kommer tillskapas. 
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Enligt kommunens riktlinje för parkering finns en parkeringsnorm angiven 
som anger hur många parkeringsplatser som ska tillskapas till nya 
lägenheter. Enligt denna parkeringsnorm skulle Rikshem i det här området 
behöva tillskapa 60 nya parkeringsplatser till de nyproducerade 
lägenheterna plus ett antal nya parkeringsplatser för att ersätta de som byggs 
bort. 

Vid tidigare nybyggnationer har det i efterhand uppstått stora problem för 
de boende på grund av att det har byggts för få parkeringsplatser. Detta har 
medfört en stor olägenhet för de som har köpt eller hyrt en ny producerad 
lägenhet men även för kringboende i närliggande område. Kommunen har i 
vissa fall i efterhand fått gå in och försöka konstruera parkeringsmöjligheter 
som egentligen har varit bostadsföretagens ansvar. 

Med anledning av ovanstående undrar jag: 

1. Har Rikshem fått bygglov för 141 nya lägenheter utan att behöva bygga 
en enda ny parkeringsplats? 

2. På vilket sätt utför kommunen kontroll över att det som anges i 
detaljplanen också verkställs av byggherrarna när det är flera olika 
fastighetsägare som agerar i ett detaljplanområde och nybyggnationerna kan 
antas ske under en längre tid? 

3. Har kommunen någon beredskap för att hantera den mängd nya fordon 
som kommer behöva parkeras i Vilbergen när inflyttning i de nya 
lägenheterna sker? 

4. Kommer kommunen ta kontakt med Rikshem för att förebygga 
parkeringsproblem i området när inflyttning sker? 

Christian Widlund (C)
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         Bilaga § 43b

Interpellationssvar ”Parkeringsplatser i Vilbergen” av Christian 
Widlund 
Frågeställningar: 

Interpellanten har inkommit med följande frågeställningar kopplat till 
parkeringssituationen i bostadsområdet Vilbergen. 

1. Har Rikshem fått bygglov för 141 nya lägenheter utan att behöva bygga 
en enda ny parkeringsplats? 

2. På vilket sätt utför kommunen kontroll över att det som anges i 
detaljplanen också verkställs av byggherrarna när det är flera olika 
fastighetsägare som agerar i ett detaljplanområde och nybyggnationerna kan 
antas ske under en längre tid? 

3. Har kommunen någon beredskap för att hantera den mängd nya fordon 
som kommer behöva parkeras i Vilbergen när inflyttning i de nya 
lägenheterna sker? 

4. Kommer kommunen ta kontakt med Rikshem för att förebygga 
parkeringsproblem i området när inflyttning sker? 

Respons: 

1. Rikshem har fått bygglov och redovisat att de bygger 88 
parkeringsplatser för etapp 1 och sammanlagt 326 parkeringsplatser för 
samtliga tre etapper. 

2. Förvaltningen gör alltid kontroller i form av ett slutsamråd som äger rum 
efter att en etapp är klar och då följs parkeringsplatser upp. 
Parkeringsplatser är bygglovspliktiga och ingår i bygglovet. Att samverkan 
mellan olika aktörer vid etableringar fungerar är en del av kommunens 
uppdrag som möjliggörare av en hållbart växande stad det är därför viktigt 
att dialog förs. 

3. Det pågår just nu en översyn över parkeringsfrågan generellt i 
Norrköpings kommun där samhällsbyggnadskontoret ser över detaljplaner 
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och riktlinjer för parkeringsplatser för att säkerställa ett långsiktigt 
arbetssätt gällande parkeringsfrågan. Detta medföljer en ordentlig beredskap 
från kommunens sida för att tillmötesgå de behov som våra medborgare har 
gällande parkeringar. 

4. Borgerlig Samverkan har i det politiska programmet pekat ut trafik- och 
parkeringsfrågan som extra viktiga för förvaltningens uppdrag utifrån hur 
det påverkar Norrköpings medborgare och deras vardag. Att ta ett 
ansvarsfullt helhetsgrepp kopplat till tillgång till parkeringar är en fråga som 
arbetas aktivt med där kontoret förväntas vara en samordnande länk mellan 
byggherrarna och kommunala planeringar där medborgarnas behov står i 
fokus. 

Mot bakgrund av detta kommer kontoret föra den dialog som krävs för att 
säkerställa goda förutsättningar för de boende i Vilbergen. 

Reidar Svedahl 
ordförande i Samhällsplaneringsnämnden
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§ 44 Interpellation från Christian Widlund (C) - Blir det 
någon öppningsbar bro vid Inre Hamnen
KS 2023/0409

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Christian Widlund (C) lämnade den 10 mars interpellation om huruvida det 
blir någon öppningsbar bro i Inre hamnen, bilaga § 44a. Sophia Jarl (M), 
kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen, bilaga § 44b.

Christian Widlund (C), Sophia Jarl (M), Per Helgesson (M) och Fredrik 
Bergqvist (L) yttrar sig under ärendets behandling.

___________________________________
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Bilaga § 44a

  

Blir det någon öppningsbar bro vid Inre Hamnen? 
Stadsomvandlingsprojektet Inre Hamnen tuffar på och i sommar öppnar 
stadsdelen för allmänheten. Då ska det vara möjligt för norrköpingsbor och 
besökare att flanera längs med kajen, sola på bryggorna och bada i någon av 
bassängerna. 

Samtidigt pågår byggnationerna av de första fastigheterna och de första 
boende räknas kunna flytta in under våren 2024. Även planeringen av den 
nya ringleden som ska leda trafiken från centrala delarna av Norrköping när 
Inre Hamnen är färdigbyggd pågår för fullt. 

I samband med att kommunfullmäktige antog en ändringsbudget för 2023 
med plan för 2024-2026, togs investeringen för en öppningsbar bro över 
vattnet vid Inre Hamnen bort från investeringsbudgeten. Istället nöjde sig 
Borgerlig samverkan och Sverigedemokraterna med att avsätta pengar för 
en fast broförbindelse. Enbart en fast broförbindelse skulle leda till att den 
vision som kommunen tidigare visat upp med ett levande båtliv i Inre 
Hamnen inte längre skulle kunna bli möjlig. 

Beslutet gav starka reaktioner, inte minst från bostadsbolagen som 
investerar hundratals miljoner kronor i nya bostäder i den nya stadsdelen 
och från Centerpartiet som trycker på i för att det ska kunna bli en 
öppningsbar bro. I samband med ändringsbudgeten gavs då ett uppdrag till 
kommundirektören att i samarbete med externa intressenter, kopplade till 
inre hamnen, se över olika broalternativ för Johannisborgslänken. 

Nu undrar jag om det har tagits något initiativ från kommunens sida för att 
tillsammans med externa intressenter se över broalternativen? 

Om ja, vad har i så fall de samtalen resulterat i? 

Christian Widlund (C)
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Bilaga § 44b

Svar på interpellation om öppningsbar bro i Inre hamnen
Bakgrund 

Interpellanten frågor om det tagits initiativ från kommunens sida för att 
hantera det budgetuppdrag som gavs i samband med ändringsbudgeten i 
december 2022. 

Interpellanten ställer därmed följande frågor: 

Har det tagits något initiativ från kommunens sida för att tillsammans med 
externa intressenter se över broalternativen? 

Om ja, vad har i så fall de samtalen resulterat i? 

Respons 

Svaret är ja. Uppdraget har hanterats och samtal med externa aktörer har 
förts. Resultatet av detta är att bron kommer byggas öppningsbar och att den 
byggherregrupp som finns i Inre hamnen ska samarbeta med Norrköpings 
kommun i arbetet med att utveckla den marina miljön i området. 

Sophia Jarl (M) Kommunstyrelsens ordförande
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§ 45 Interpellation från Christian Widlund (C) om 
vattenförsörjning för boende i Kolstorp

KS 2023/0414
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Christian Widlund (C) lämnade den 13 mars interpellation om 
vattenförsörjning för boende i Kolstorp, bilaga § 45a. Tomas Tekmen (KD), 
ordförande i byggnads- och miljöskyddsnämnden, besvarar interpellationen, 
bilaga § 45b.

Christian Widlund (C) och Tomas Tekmen (KD) yttrar sig under ärendets 
behandling. 

___________________________________
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Bilaga § 45a

Vattenförsörjningen för boende i Kolstorp på Vikbolandet 
I bostadsområdet Kolstorp på Vikbolandet är flera fastigheter anslutna till 
ett lokalt vattenverk som ägs av ett privat företag Synthesis Real Estate. 

Boende i området har under en längre tid upplevt problem med 
vattenförsörjningen från vattenverket och för någon vecka sedan uppstod ett 
akut avbrott i vattenförsörjningen då en pumpstation gick sönder. 

De boende har under en längre tid genom samtal med företaget försökt 
komma fram till en lösning som ska kunna garantera de boende en 
tillförlitlig vattenförsörjning. VD:n till företaget har i intervjuer med media 
uttalat sig om att bolaget inte anser sig ha något ansvar för att sköta driften 
av anläggningen och inte heller för vattenförsörjningen. 

Detta innebär en stor osäkerhet för de boende i Kolstorp som är beroende av 
den här anläggningen för sin vattenförsörjning. 

Enligt lagen om allmänna vattentjänster har kommunen i vissa fall ett 
ansvar för att vattenförsörjning till människor ordnas. 

Med anledning av ovanstående undrar jag: 

1. Om Norrköpings kommun genom lagen (2006:412) om allmänna 
vattentjänster, kan anses ha skyldighet att ta ansvar för vattenförsörjningen 
till de boende i Kolstorp? 

2. Om Norrköpings kommuns beredskapsplan för att förse 
Norrköpingsborna med vatten vid akuta vattenavbrott också inbegriper 
boende i Kolstorp som är kopplade till ett enskilt vattenverk? 

3. Vilka möjligheter har Norrköpings kommun att vara behjälplig i den 
uppkomna akuta situationen och i den mera långsiktiga situationen med 
vattenförsörjningen för boende i Kolstorp? 

4. Gör kommunen någon kontroll av hur tjänligt vattnet från den här 
anläggningen, som anses ha stora brister, är? 
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Christian Widlund (C)
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Bilaga § 45b

Svar på interpellation om vattenförsörjningen för boende i 
Kolstorp på Vikbolandet av Christian Widlund (C) 
Bakgrund: 

Interpellanten skriver om problem med vattenförsörjning för boende i 
Kolstorp på Vikbolandet. Boende har upplevt problem över tid men 
interpellationen ifråga gäller en specifik händelse där en vattenpump gick 
sönder. Det är ett företag som står för vattenförsörjning i området. 

Interpellanten hänvisar även till lagen om allmänna vattentjänster 
(2006:412) om kommunens ansvar för vattenförsörjning. 

Interpellanten ställer därmed följande frågor: 

1. Om Norrköpings kommun genom lagen (2006:412) om allmänna 
vattentjänster, kan anses ha skyldighet att ta ansvar för vattenförsörjningen 
till de boende i Kolstorp? 

2. Om Norrköpings kommuns beredskapsplan för att förse 
Norrköpingsborna med vatten vid akuta vattenavbrott också inbegriper 
boende i Kolstorp som är kopplade till ett enskilt vattenverk? 

3. Vilka möjligheter har Norrköpings kommun att vara behjälplig i den 
uppkomna akuta situationen och i den mera långsiktiga situationen med 
vattenförsörjningen för boende i Kolstorp? 

4. Gör kommunen någon kontroll av hur tjänligt vattnet från den här 
anläggningen, som anses ha stora brister, är? 

Respons: 

Norrköpings kommun under Borgerlig Samverkans ledning jobbar just nu 
aktivt inom samhällsplaneringssektorn med att tydliggöra kommunens 
ansvar för vattenförsörjning i hela kommunen. Utifrån det kan vi presentera 
följande svar till interpellanten på dennes frågor. 

1. Historiskt har de boende i Kolstorp haft en generellt fungerande VA-
lösning och det har således inte varit aktuellt att göra en bedömning utifrån 
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lagen om allmänna vattentjänster. Om kommunen får in en officiell 
förfrågan från de boende gällande att utreda detta så kan en utredning 
inledas för att se om ansvaret faller inom det kommunala ansvaret. 

Skulle en sådan utredning landa i att kommunen har en skyldighet så ska 
området läggas in i kommunens VA-plan samt tidsättas i förhållande till 
övriga områden i kommunen. Det här skulle kunna vara en långsiktig 
lösning men löser inte det akuta problemet. 

2. Det är en fråga som nu jobbas aktivt med för att förtydliga vilka rutiner 
som gäller. 

3. Ansvarsfrågan håller just nu på att kartläggas och arbetet med att granska 
avtal samt servitut är en pågående process. Långsiktigt jobbar förvaltningen 
med att klargöra en handlingsplan. 

4. Kommunen gör kontinuerliga kontroller av dricksvattenkvalitet som en 
del av det tillsynsansvar som vi har. Tillsynen ställer dock krav på 
vattenkvalitet snarare än leveranssäkerhet.

Sammanfattningsvis: 

Frågan kring vattenförsörjning och långsiktiga tillvägagångssätt jobbas nu 
med för att tydliggöra hur vi som kommun kan tillgodose alla medborgare 
vattenförsörjning även de som är anslutna till privata företag för 
vattenförsörjning. 

Tomas Tekmen (KD) 
ordförande i Bygg- och miljöskyddsnämnden
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§ 46 Interpellation från Robert Nordman (MP) om 
ojämlik ungdomsidrott
KS 2023/0415

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas 
och att den är besvarad.

Beskrivning av ärendet
Robert Nordman (MP) lämnade den 13 mars interpellation om ojämlik 
ungdomsidrott, bilaga § 46a. Reidar Svedahl (L), kommunalråd med 
ansvar för kulturfrågor, besvarar interpellationen, bilaga § 46b.

Robert Nordman (MP), Reidar Svedahl (L), Per Helgesson (M), Sophia 
Jarl (M) och Päivi Johansson (M) yttrar sig under ärendets behandling.

___________________________________
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Bilaga § 46a

         Interpellation om ojämlik ungdomsidrott 
På kort tid har förutsättningar inom kultur och fritidskontoret ändrats 
radikalt: Fritidsgårdarna har flyttats dit, en större del av kulturen, och en 
sammanslagning med andra kontor är på gång. Detta skapar självklart en 
oro som kommer spilla över på möjligheten att stödja annan verksamhet. 

Samtidigt med detta har vi fortsatt en post-pandemi-skuld i form av många 
verksamheter som behöver stöd i att komma tillbaka till som allra lägst 
samma nivå av aktivitet som innan pandemin. Detta perspektiv blir än mer 
påtagligt i och med den senaste undersökningen från riksidrottsförbundet 
om andel barn i olika bostadsområden som är aktiva inom idrott1. 

Här i Norrköping är aktivitetsgraden som allra högst i Lindö-Berga-Marby 
med ett snitt på 62,4%, medan för Skärblacka-Vånga-Landsbygd är siffran 
endast 39,6% och än lägre är Nordöstra Hageby med siffran 19,6%2. 

Kommunen har en viktig roll i att stödja föreningar, och då inte enbart 
ekonomiskt utan också i att ge förutsättningar och samordna. I detta 
sammanhang är samarbete mellan fritidsgård, föreningar och skola en viktig 
faktor - och detta är en faktor som beslut i kommunfullmäktige direkt har 
påverkat negativt. 

Denna situation väcker följande frågor: 

- Hur tänker ni arbeta för att uppnå den arbetsro som krävs för 
verksamhetsutveckling inom ungdomsidrotten i Norrköping? 

- Hur tänker ni säkerställa att ni tar hänsyn till ungdomsidrottens ojämlika 
förutsättningar i vår kommun? 

Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 46b

Svar på interpellation om ”ojämlik ungdomsidrott” av 
Robert Nordman (MP) 
Bakgrund: 

Interpellanten skriver i sin interpellation om en oro för att ungdomsidrotten 
i Norrköpings kommun inte längre ska vara en prioriterad del av kultur- och 
fritidskontorets verksamhet i och med den omorganisation av 
fritidsgårdsverksamhet samt förflyttningen av de kulturfrågor som tidigare 
låg under kommunstyrelsens kontor. 

Interpellanten menar dessutom att ungdomsidrotten i kommunen skiljer sig 
åt mellan olika områden där nyttjandegraden är högre i exempelvis Lindö, 
Berga och Marby än i Hageby. Mot bakgrund av det vill interpellanten att 
skillnaderna ska bli mindre samt få svar på följande frågor: 

1. Hur tänker ni arbeta för att uppnå den arbetsro som krävs för 
verksamhetsutveckling inom ungdomsidrotten i Norrköping? 

2. Hur tänker ni säkerställa att ni tar hänsyn till ungdomsidrottens ojämlika 
förutsättningar i vår kommun?

Respons: 

1. Borgerlig Samverkan har gjort en riktad prioritering av barn- och 
ungdomsidrott i det politiska program som nu ger en tydlig politisk 
inriktning genom kommunens styrmodell och för kultur- och 
fritidskontorets verksamhet. Vikten av att fler barn och unga har möjlighet 
är en viktig politisk prioritering dels för en trygg och levande stad men även 
för folkhälsan. 

Borgerlig Samverkan ser att ett ökat utbud av ungdomsidrott i Norrköping 
dels kan röra sig om att tillgången till tider i hallar ökar samt att det blir 
lättare att koordinera nyttjandet av lokaler och tider i olika delar av 
kommunen för en mer flexibel organisation som möjliggör för föreningarna. 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 49(59)

2023-03-27
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

2. Att nyttjandegraden av att utöva barn- och ungdomsidrott i Norrköpings 
kommun skiljer sig enligt de exempel som interpellanten presenterar 
betyder inte att förutsättningarna för föreningar att bedriva verksamhet 
skiljer sig. En viktig del i att säkerställa att Norrköpings barn och unga har 
tillgång till fritidsaktiviteter i hela kommunen är att aktivt jobba med 
kunskapsspridning kring det utbud som finns samt uppmuntra civilsamhället 
och föreningslivet till att vilja utöka sina verksamheter. 

Därtill är en viktig aspekt att lyfta kommunens primära roll som 
möjliggöraren för att civilsamhället och föreningslivet själva kan utöka sin 
verksamhet, nå fler ungdomar som vill utöva idrott och skapa 
förutsättningar i hela kommunen. 

Reidar Svedahl 
Kommunalråd med ansvar för kulturfrågor
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§ 47 Interpellation från Nicklas Lundström (V) om 
vad som får diskuteras i kommunfullmäktige
KS 2023/0416

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
Nicklas Lundström (V) lämnade den 13 mars in, kommunfullmäktiges 
ordförande, besvarar interpellationen, bilaga § 47b.

Nicklas Lundström (V), Anna Sotkasiira Wik (M), Olle Vikmång (S), 
Sophia Jarl (M), Monica Holtstad (L) och Åsa Sköldestig (S), Senad Mutic 
(S), Jenny Lisiderius (KD) och Alexander Winge (S), Ingrid Cassel (M) och 
Christopher Jarnvall (SD) yttrar sig under ärendets behandling. 

___________________________________
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Bilaga § 47a

Interpellation om vad får diskuteras i kommunfullmäktige
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 27 februari 2023 diskuterades och 
beslutades inrättandet av ett ”Utskott för civil beredskap” under 
kommunstyrelsen. Under debatten skedde det ovanliga att 
Kommunfullmäktiges ordförande gick in och bröt diskussionen när jag 
nämnde Sverigedemokraternas Kommunalråd Christopher Jarnvall vid 
namn och kritiserade densamme. 

Vänsterpartiet anser att detta var en allvarlig inskränkning av 
Kommunfullmäktiges rätt att diskutera ärenden av stor vikt för kommunen 
och medborgarna. Moderaternas, Kristdemokraternas och 
Sverigedemokraternas förslag till beslut innebar att endast tre 
kommunstyrelseledamöter skulle inplaceras i säkerhetsklass. Vänsterpartiet 
stod bakom utskottet men menade att hela Kommunstyrelsen också skulle 
säkerhetsprövas och säkerhetsklassas i enlighet med tidigare beslut i 
Kommunstyrelsen. Men debatten fick alltså inte föras öppet. 

Jag anser att Christopher Jarnvalls tidigare vandel hade direkt med ärendet 
att göra. Han har för egen vinnings skull sålt svenska försvarshemligheter 
om en helikopterupphandling till utlandet. Det har vi direkt erkännande på i 
NT. När Borgerlig samverkans och SD:s förslag vann i fullmäktige innebar 
det att han nu slipper säkerhetsprövning. Jarnvall fanns ju dessutom i 
sammanträdessalen och kunde försvara sig om han ville. 

Vidare begränsade detta diskussionen i en för kommunens säkerhet mycket 
viktig debatt. Vi fick inte svar på frågor som om Kommunstyrelsens 
ordförande kunde känna tillit för Jarnvall i kommunens högsta ledning trots 
den uteblivna säkerhetsprövning som hon tidigare hänvisat till. Vidare fick 
vi inga tydliga svar på om det nya beslutet verkligen lever upp till den nya 
högre kommunala säkerhetsstandard som krävs efter Rysslands angrepp på 
Ukraina samt om utskottets sårbarhet när endast tre personer i 
beslutsfattande ställning kommer att beslutskompetens och erfarenhet i 
viktiga beredskapsfrågor. 

Oklarheten gällande vad som får diskuteras i den kommunala demokratins 
högsta beslutande församling späddes sedan på med otydliga 
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tidningsuttalanden från Kommunfullmäktiges ordförande kring att mitt 
utförande skulle bryta mot stadgar om att man inte fick kritisera ledamöter 
om de inte var dömda för brott. Ordförande har nu backat ifrån detta men vi 
tycker att det behövs ett tydligt klargörande om vad som egentligen gäller. 

Därför vill jag veta: 

- Varför fick inte kommunstyrelsens ledamöter diskuteras när debatten 
handlade om ifall dessa skulle inplaceras i säkerhetsklass eller inte? 

- Vad får man egentligen diskutera i Norrköpings kommunfullmäktige? 

Nicklas Lundström
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Bilaga § 47b

Svar på interpellation ”Vad får diskuteras i kommunfullmäktige” 
av Nicklas Lundström (V) 
Bakgrund 

Interpellationen handlar om vad som får diskuteras i kommunfullmäktige i 
Norrköping. 

Interpellanten ställer därmed följande frågor: 

1. Varför fick inte kommunstyrelsens ledamöter diskuteras när debatten 
handlade om ifall dess skulle inplaceras i säkerhetsklass eller inte? 

2. Vad får man egentligen diskutera i Norrköpings kommunfullmäktige? 

Respons: 

1. I egenskap av kommunfullmäktiges ordförande är jag ansvarig för 
debattklimatet vid kommunfullmäktiges sammanträden. Min uppfattning är 
att diskutera enskilda företrädare från talarstolen inte bidrar till ett gott 
debattklimat. Kommunfullmäktige består av 85 enskilda individer vars 
uppdrag är att besluta i olika ärenden utifrån beslutsunderlag. Enskilda 
ledamöters person har ingen koppling till det som beslutas i 
kommunfullmäktige. Det finns en rad ärenden varje mandatperiod där 
enskilda ledamöters personliga förhållanden skulle kunna lyftas upp i 
debatten men för mig som ordförande är det en gräns som aldrig ska 
överträdas från talarstolen. Det demokratiska engagemanget, dvs. viljan att 
vara ledamot i kommunfullmäktige, riskerar att minska om debatt i politiska 
frågor tillåts gå över i allmänna diskussioner om enskilda ledamöter. 

2. Interpellanten frågar vad som får diskuteras i kommunfullmäktige i 
Norrköping. Kommunfullmäktige ska diskutera de sakpolitiska ärenden som 
fullmäktigeförsamlingen ska besluta om. Debatten ska hållas saklig och 
utgå ifrån det som det aktuella ärendet handlar om. Det är en stor bredd av 
ärenden som passerar kommunfullmäktige och det finns alla möjligheter att 
ha en öppen och livfull debatt så länge den håller sig inom aktuellt ärende. 

Anna Sotkasiira Wik (M) Kommunfullmäktiges ordförande
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§ 48 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 2023-03-27
KS 2023/0002

Beslut

1. Anders Boqvist (M) utses till vice ordförande i Scenkonst Öst AB för 
tiden från och med 2023-05-01 och fram till och med ordinarie 
bolagsstämma 2027 har hållits.

2. Jonathan Stillman (KD) entledigas från uppdraget som ledamot i 
Norrköpings Hamn AB.

3. Björn Johansson (KD) utses till ledamot i Norrköpings Hamn AB för tiden 
fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 

4. Zack Jacobsson (SD) entledigas från uppdraget som ledamot i 
Hyresbostäder i Norrköping AB.

5. Mateusz Ochoa Marin (SD) utses till ledamot i Hyresbostäder i 
Norrköping AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har 
hållits.
6. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Avsägelser som anmälts till detta sammanträde:

Jonathan Stillman (KD), ledamot i Norrköpings Hamn AB

Zack Jacobsson (SD), ledamot i Hyresbostäder i Norrköping AB

       ___________________________________
       Sänt till:
       Löneenheten
       Troman
       De entledigade
       De valda
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Justeras:

_________________________
Anna Sotkasiira Wik

_________________________   _________________________
Patrik Palm                 Olle Vikmång
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§ 49 Anmälan av inkomna motioner till 
kommunfullmäktige 2023
KS 2023/0031

Beslut
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för vidare beredning.

Beskrivning av ärendet
Följande motioner har inkommit till dagens sammanträde:

1. Motion av Jessica Svensson (S), Marie-Louise Jonander (S) och Andreas 
Bohlin (S) om att stärka rekryteringen av vårdpersonal.

2. Motion av Anna Edebo (C), Christian Widlund (C), Kay Andersson (C) 
och Lina Cederlöf Lundgren (C) om en kommun fri från våld – rädda liv och 
förebygga våld.

___________________________________
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§ 50 Delegation av rätten att besluta om 
medborgarförslag till kommunfullmäktiges 
möte 2023-03-27
KS 2023/0383

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter till angiven nämnd att besluta i nedanstående 
medborgarförslag.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att enligt Kommunallagen överlåta 
rätten att besluta i medborgarförslagsärenden till kommunstyrelsen eller 
nämnderna. Kommunfullmäktiges presidium bereder förslagen om vem som 
ska besluta om medborgarförslag och lämnar till kommunfullmäktige för 
beslut.

Nr Ärende Förslag till 
beslutande 
organ

02 Medborgarförslag om 
förbud mot nattrafik övre 
del av Folkets husvägen i 
Skärblacka

Inkom 
2022-12-29

Samhällsplaneringsnämnden

03 Medborgarförslag om 
belysning vid Linghallen

Inkom 
2023-02-07

Samhällsplaneringsnämnden

04 Medborgarförslag om 
att göra 
Strömsholmen en oas 
i stadens centrum

Samhällsplaneringsnämnden
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___________________________________
Sänt till:
Berörda nämnder och bolag

  

Inkom 2023-02-09

05 Medborgarförslag om 
trygghetslarm med 
SIM-kort och GPS

Inkom 2023-02-10

Vård- och omsorgsnämnden

06 Medborgarförslag om 
gråvattentömning för 
husbilar

Inkom 2023-02-15

Kommunstyrelsen efter 
hörande av Nodra 

07 Medborgarförslag om 
att låta flygplatsen 
drivas i privat regi

Inkom 2023-02-16

Kommunstyrelsen efter 
hörande av Norrköping 
Rådhus AB
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§ 51 Rapporter med mera till kommunfullmäktige 
2023-03-27

Anmälan av ärenden som inkommit till kommunfullmäktige och som 
ännu inte överlämnats för beslut 2023-02-15 - 2023-03-13
KS 2023/0432

Beslut från Länsstyrelsen i Östergötland om ny ledamot och ersättare i 
kommunfullmäktige för Moderaterna
KS 2023/0305

Region Östergötlands EU-årsöversikt 2023
KS F 2023/00130
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